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DOSYA: MEDİKAL

Sorularımıza geçmeden önce
kendinizden ve firmanızdan
bahseder misiniz?

Firmamız; üretim, ürün geliştirme ve pa-
zarlama bölümlerinden sorumlu genel 
müdür yardımcısıyım. 1982 doğumlu-
yum, On yılı aşkın bir süredir medikal 
sektörün çeşitli alanlarında görevler 
yaptım. Üç yıla yakın bir süredir; Fullmo-
on Medikal’de yöneticilik yapmaktayım, 
aynı zamanda ortaklarından da birisi-
yim. Firmamız, FM Sağlık ve Temizlik San. 
Ve Tic. Ltd. Şti, Ekim 2010 kuruluşlu;
medikal sektör ağırlıklı; tedarikçi ve üreti-
ci olarak hizmet veren bir firmadır. Zaman 
içerisinde çeşitli üretici firmaların distri-
bütörlüğünü yaptık. Ayrıca 2011 yılından 
bu yana, patentli kendi markamız olan 

“fullmoon” markasıyla, medikal sektörde; 
çeşitli alanlarda üretim yapmaktayız.

Firmanızın kuruluşu ve bugünlere 
gelişi hakkında bizleri kısaca
bilgilendirir misiniz?

Faaliyetlerimizi kısaca özetlersek; has-
tane demirbaşları, medikal cihazlar,
dezenfektan ürünler,  hastane tekstili ve 
tıbbi laboratuvar ürünleri alanlarını sa-
yabiliriz. Özellikle son bir iki yıldır; tıbbi 
laboratuvar ürünlerine ağırlık vermekte-
yiz. El değmeden tahlil etmeye yarayan, 
hijyenik ve modern bir sistem olan va-
kum teknolojisini kullanmaktayız. Ürün 
yelpazemizde; Vakumlu sisteme uygun 
idrar kabları; steril ve nonsteril çeşitleri, 
vakumlu idrar tüpleri ve vakumlu siste-

me uygun 24 saatlik idrar toplama bi-
donları-çift kapaklı ürünlerimiz ve bun-
ların yanı sıra pnömatik sisteme uygun 
patolojik kab olarak da kullanılan idrar 
kablarımız ve düz sistem 24 saatlik idrar 
toplama kablarımız bulunmaktadır.

Firma olarak ürün gruplarınızda
neler bulunuyor? Bu ürünler ve
kullanım alanları hakkında bizlere 
bilgi verir misiniz?

Tıbbi laboratuvar ürünleri idrar grubunda, 
özellikle kalite ve standartlara uyum ko-
nusunda çok büyük açıklıklar olduğunu 
görmemiz üzerine bu alana el attık. Ül-
kemizde bu alanı; merdiven atı diye tabir 
ettiğimiz, sağlıksız koşullarda, standartlar 
dışında üretim yapan bazı şahıs veya fir-
maların ürünleri adeta istila etmişti. 

Tahlil sonuçlarını olumsuz etkileyen; 
hammadde (ikinci, üçüncü dönüşüm 
granür ürünler) kullanılmasından tutun 
da, kullanılan boyanın sağlıksız, çözünüm 
yapan boya olmasına, ürünlerin standart 
dışı şekilde eğri büğrü olmasına, raf öm-
rünün belirsiz olmasına kadar hemen 
her aşamasında çok büyük problemler 
olduğunu tespit ettik. Tıbbi laboratuvar 
ürünleri; özellikle idrar grubu ürünlerde 
olan bu açığı görüp, el atma kararı aldık-
tan sonra, Ar-Ge çalışmalarına başladık. 
Özellikle Avrupa’da neler yapılmış, hangi 
ürünler kullanılıyor araştırdık. Sonrasında

“Medikal sektöründe fark 
yaratıyoruz”
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üretmeyi planladığımız ürünlerin,
uluslararası standartlarda, fakat kendimi-
ze özgün şekillerde, profesyonel bir ekip 
tarafından çizimlerini yaparak, injeksiyon 
baskı için, yine profesyonel bir ekibe çelik 
kalıplarını yaptırdık. Bu aşamada KOSGEB 
de projelerimizi destekledi.  Çizim, kalıp, 
baskı ve montaj işlemleri kendi tesisleri-
mizde yapılmaktadır. Bu tesisler birlikte 
çalıştığımız tecrübeli iş ortaklarımız tara-
fından işletilmektedir. Rami sanayi sitesi, 
mermerciler sanayi sitesi, bakır ve prinç 
sanayi sitesinde olmak üzere üç ayrı mo-
dern tesiste üretim yapmaktayız.

Firmamız TITUBB (Türkiye İlaç ve Tıbbi 
Cihaz Bilgi Bankası)’na kayıtlı, ülkenin 
hemen her bölgesinde UBB üzerinden 
onaylanmış bayileri olan, kendi alanında 
pazarın büyük bir oranına sahiptir. Ürün-
lerimiz; “fullmoon” patentli markamız 
adıyla, endüstriyel tasarım ve faydalı mo-
del patentli ürünlerdir. Tüm ürünlerimiz; 
Ulusal bilgi bankasına kayıtlı, ubb’li ve 
uluslararası barkodlama sistemiyle bar-
kodlanan, orjinal ve sağlığa uygun ham-
madde kullanılarak Avrupa standartların-
da üretilmektedir.

Sektörünüzdeki pazar payınız,
marka bilinirliğiniz ve rekabet
gücünüz hakkında neler
söyleyebilirsiniz?

Medikal sektörde, özellikle tıbbi labora-
tuvar ürünlerinin üretimi alanında pazar 
çok büyüktür. Bu alandaki küçük bir bö-
lümünü oluşturan; şuurlu - standartlara 
uygun ürün ihtiyacının büyük bir kısmı 
yabancı markalardan karşılanmaktadır. 
Pazarın diğer büyük kısmını oluşturan 
yerli üreticiler de, çoğunlukla standart 
dışı üretim yapan, ucuz olduğu için piya-
sada yer edinen ürünleri üreten, küçük 
şirketler veya şahıs firmalarıdır. Laboratu-
var ürünlerine, tahlil sonuçlarını olumsuz 
etkileme gibi çok önemli problemlere yol 
açmasına rağmen hala resmi bir stan-
dart ve zorunluluk getirilmemiştir. SUT

listesinde yer almayan ve SGK tarafından 
henüz ödenek ayrılmamış olan bu ürün-
lere devletin el atması, ciddi çalışmalar 
yapması gerekmektedir. Aksi halde hal-
kımızın sağlığıyla ciddi anlamda oynan-
maya devam edilmektedir...  Laboratuvar 
idrar grubu alanında modern ve Avru-
pa standartlarında, üst düzey kalitede; 
üretim yapan bizim dışımızda hemen 
hemen hiç yerli firma bulunmamakta-
dır. Bir yıldan uzun zamandır, ülkemizde 
kalitemizi tanıtmaya çalışıyoruz, idrar 
grubu ürünlerinde bir standartın aran-
ması gerekliliğini anlatmaya çalışıyoruz. 
Çabalarımız artık yanıt bulmaya başladı. 
Kurumlar; tahlil sonuçlarını kötü etkile-
yen, ucuz merdiven altı ürünleri tercih 
etmemeye başladı. Yabancı markalar; bd 
ve kima hala kalite olarak rakiplerimizdir. 
Avrupa menşeili, kaliteli ürünler olma-
larına karşılık, yurtdışından getirildikleri 
için çok yüksek fiyatlardadır, bu sebeple 
pazar paylarını yavaş yavaş bize bırak-
maktadır. Ürünlerimiz, hem Avrupa stan-
dartlarında yüksek kalitede hem de yerli 
üretim olduğu için çok uygun fiyatlarda-
dır. Ürün grubumuzdaki pazar çok büyük 
olmasına rağmen, bu pazarın önemli 
kısmı; ilkel ve hijyen olmayan standart 
dışı ürünlerle karşılanmaktadır. Mevcut 
ihtiyacın yalnızca %5-10 arasındaki kü-
çük bir kısmında; Avrupa standartlarında, 
kaliteli ve modern ürünler kullanılmak-
tadır. Bu modern pazarın %50’si de artık 
bize aittir. Ülkemizde, şuuruna tam olarak 
erilmediği için gizli bir ihtiyaç olan bu pa-
zarın uyandırılması, kurumlarda demo-
ların yapılmasıyla ürünlerin tanıtılması 
gerekmektedir. Önümüzde hala %90’ı 
ilkel medotlarla karşılanan ham bir pazar 
bulunmaktadır.

Üretimlerinizde ihtiyaç duyduğunuz 
endüstriyel kalıpları nasıl temin 
ediyorsunuz? Kendi bünyenizde 
kalıphaneniz var mı? Yoksa dışarıda 
mı üretim yaptırıyorsunuz?

Sağlık şuurunun artması ve devletin

yasal zorunluluklar getirmesi için gere-
ken çalışmaları başlattık. Yakın bir gele-
cekte, kalıplarımızı sürekli geliştirme ihti-
yacımız olacaktır.

Şu an Avrupa standartlarındaki ürünlerin 
bir benzeri olarak geliştirdiğimiz ürün 
modellerini kullanıyoruz. Fakat her ne 
kadar Avrupa tarzı da olsa, bu modellerin 
de eksiklikleri bulunmaktadır. 

Ürün kalitesinde kalıbın önemi
hangi düzeydedir? Kalıp konusunda 
tedarikçiniz olmak isteyen firmalar 
sizlerle nasıl çalışma imkânı
bulabilirler?

Ülkemiz laboratuvarlarında tam otomas-
yona geçmek mümkün olduğunda mev-
cut modeller ihtiyaca tam karşılık verme-
yecektir. Hala eski sistemlerle test etme 
ağırlıkta olduğu için şu anda, bizim kalıp-
larımız çok üst seviyede görünmektedir.

Fakat bizler biliyoruz ki teknolojik geliş-
me kaçınılmazdır. Ve bu gelişimden sağ-
lık sektörü de payını alacaktır. Geleceğe 
yatırım olarak Ar-Ge çalışmalarına devam 
etmekteyiz.

Tahlil alanında uzmanların görüş ve 
önerilerini alıp, ihtiyaca maksimum se-
viyelerde cevap veren, tam otomasyona 
uygun yeni ürünler üretmek, mevcutları 
da geliştirmek için, çizim ve kalıplara ihti-
yacımız olacaktır. Bu alanda tekli�ere her 
zaman açığız.

Son olarak dergimiz aracılığıyla 
sektöre iletmek bir mesajınız var mı?

Sağlığımızla oynanmasına izin vermeye-
lim. Bu alanda çalışanlara gerekli desteği 
verelim.  Yaşam kalitemizin artması için 
gerekenleri yapalım. Sağlığımıza özen 
gösterelim.  Kaybedilen sağlığın geri gel-
mesi çok zordur. Tüm halkımıza; sağlıklı 
ve mutlu günler dilerim.

“KOSGEB destekli projelerimiz sürüyor”


